



Starting in September 2025, MMBRA has instituted a new game incident report. The reporting system is connected to all leagues and tournaments that MMBRA assigns. We are requiring all officials to report an incident at a game. We can no longer leave the problem for the next crew to manage.

When a report is filed, it will be sent to a MMBRA Board member who will forward a copy of the report to an assignor, so they are aware. The MMBRA board member who will be tracking these incidents will contact the league or representative with the assignor to address the issue with them. If more information is required the crew who filed the report could be contacted for more information.

For unsportsmanlike conduct or technical fouls to players, unless a player is disqualified, you do not need to fill a report out, unless you feel it needs to be reported. Example an unsportsmanlike for a clear path foul, does not need to be reported, but a player using foul language or pushing someone does.

If you are unsure file a report.

In a tournament situation, please fill out the report, but do find a tournament organizer so they are aware of the situation. Please fill out on the back of the scoresheet and describe the incident with the tournament organizer so they can react, as many tournaments do have rules that apply immediate discipline.

The incident report can be found on the website under the Current Officials website tab, as well you can find the report by clicking this link: <https://www.mmbra.basketball/incident-report>

You can also create a link to the form by saving it to your home screen on your smart device.

MMBRA has created this process to help us make the game better for all of us. If an incident happens, you must fill this within 24hours after the game.

QR Report for incident report:



How to fill out the report:

Page 1

Your name, your partners name(s), date of the game, Arbiter game number, location of the game

Page 2

Indicate as best as you can information on who was involved in the incident.

Example: Home head coach, Assistant visiting coach, Blue 15, Home team 15, supporters of the visiting team.

Basic information is what we need, we do not need full names.

- Was anyone ejected from the game?

Simple yes or no

- Did the incident happen after the game?

Once the final buzzer has gone, did something happen? Example did the coach follow you out of the gym? If so please report this.

Page 3

Incident report

This is where you will explain what happened. Include as many facts as possible and what happened.

Example: In the 3rd quarter with approximately 4 minutes to play, Blue 15 was driving to the net. Red player bumped Blue 15 as part of normal contact. Blue coach threw his clipboard on the floor in anger. We assessed a Technical foul to Blue coach.

Do not include personal opinions, only facts.

- Is this the only report?

It is possible other reports are filed with in the same game. Each incident should have its own report.

- Was this during a tournament, and was it reported to the organizer?

Simple yes or no

If yes, please indicate the name of the person

Page 4

If you have a copy of the scoresheet, please add it to the report. Please make sure you sign the sheet.

Page 5:

Sign the report

À partir de septembre 2025, MMBRA a instauré un nouveau rapport d'incident de match. Le système de déclaration est lié à toutes les ligues et tournois assignés par MMBRA. Nous exigeons que tous les officiels signalent tous incidents lors d'un match. On ne peut plus laisser le problème à la prochaine équipe d'arbitrage.

Lorsqu'un rapport est rempli, il sera envoyé à un membre du conseil d'administration de MMBRA qui transmettra une copie du rapport à l'assignant de ce match, afin qu'il soit informé. Le membre du conseil MMBRA qui suivra ces incidents contactera la ligue ou le représentant de l'assignataire pour régler le problème avec eux. L'arbitre qui a rempli le rapport pourrait être contacté pour plus d'informations.

Pour la conduite antisportive ou fautes techniques envers des joueurs, à moins qu'un joueur soit disqualifié, vous n'avez pas besoin de remplir un rapport, sauf si vous jugez qu'il doit l'être. Par exemple, une faute antisportive pour un <<clear path>> n'a pas besoin d'être signalée, mais un joueur qui utilise un langage grossier ou pousse quelqu'un, oui.

Si vous n'êtes pas certain, faire un rapport.

Dans une situation de tournoi, veuillez remplir le rapport, mais trouvez un organisateur de tournoi pour qu'il soit au courant de la situation. Veuillez remplir au verso de la feuille de pointage et décrire l'incident avec l'organisateur du tournoi afin qu'il puisse réagir, car de nombreux tournois ont des règles qui appliquent une sanction immédiate.

Le rapport d'incident est disponible sur le site web sous l'onglet Officiels actuels, et vous pouvez aussi consulter le rapport en cliquant sur ce lien: <https://www.mmbra.basketball/incident-report>

Vous pouvez aussi créer un bouton sur votre appareil portable en utilisant l'Internet Explorer de votre téléphone et en l'enregistrant sur l'écran d'accueil

MMBRA a créé ce processus pour nous aider à améliorer le jeu pour nous tous. Si un incident survient, vous devez remplir ce formulaire dans les 24 heures suivant le match.

Code QR pour rapport d'incident :



Comment remplir le rapport :

Page 1

Votre nom, les noms de tes partenaires, date du match, numéro de match dans Arbitre, lieu du match.

Page 2

1. Indiquez du mieux que vous pouvez les informations sur les personnes impliquées dans l'incident.

Par exemple, entraîneur-chef local, entraîneur adjoint visiteur, Bleu 15, équipe locale 15, supporters de l'équipe visiteuse. Nous avons besoin de l'information de base, pas besoin de noms complets.

1. Est-ce que quelqu'un a été expulsé du match?

Simplement oui ou non

2. L'incident s'est-il produit après le match?

Une fois le dernier buzzer sonné, est-ce qu'il s'est passé quelque chose? Par exemple, est-ce que l'entraîneur vous a suivi hors du gym? Si oui, SVP de le signaler.

Page 3

1. Rapport d'incident

C'est ici que vous expliquerez ce qui s'est passé. Incluez autant de faits que possible et ce qui s'est passé.

Exemple : Au 3e quart, avec environ 4 minutes à jouer, bleu 15 fonçait vers le filet. Le joueur rouge a repoussé bleu 15 dans le cadre d'un contact normal. L'entraîneur bleu a jeté son clipboard par terre de colère. Nous avons sanctionné une faute technique contre l'entraîneur bleu.

N'incluez pas d'opinions personnelles, seulement des faits.

2. Est-ce le seul rapport?

Il est possible que d'autres rapports soient remplis dans le même jeu. Un rapport par incident.

- C'était pendant un tournoi, et ça a été signalé à l'organisateur?

Oui ou non simplement

Si oui, veuillez indiquer le nom de la personne.

Page 4

Si vous avez une copie de la feuille de pointage, veuillez l'ajouter au rapport. Veuillez signer la feuille.

Page 5 :

Signez le rapport